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Wij stellen voor te besluiten om: 

Geen wensen of bedenkingen kenbaar te maken ten aanzien van ons besluit tot privatisering van sport-
hal De Bhoele en de oprichting van een gemeentelijke sportkoepel.  
 

 

Inleiding 

Op 19 april 2016 besloot ons college tot het voornemen om sporthal De Bhoele te privatiseren en een 
gemeentelijke sportkoepel op te richten. In deze sportkoepel worden de geprivatiseerde sporthal De 
Bhoele, de sportaccommodatie Rhienderoord en de uitvoering van het gemeentelijk sportbeleid en de 
sportstimulering ondergebracht. Op 27 mei 2016 hebben wij ons voornemen voorgelegd aan uw raad. 
Uw raad gaf unaniem te kennen positief te staan tegenover ons voornemen tot privatisering van sport-
hal De Bhoele en de oprichting van de sportkoepel. Wel gaf u daarbij aan ons college mee om de ge-
bruikers van de sporthal te betrekken bij de privatisering van de sporthal en de regie in dit gehele pro-
ces te houden. 
In de daaropvolgende maanden zijn meerdere gesprekken gevoerd tussen Stichting Rhienderoord 
Zwem & Sportplezier, Zaalsportcollectief Eerbeek en de gemeente. Daarbij is gewerkt aan de uitvoering 
van het stappenplan zoals dat in mei 2016 met de raad is gedeeld. Het Zaalsportcollectief heeft in die 
overleggen aangegeven wat voor de gebruikers van sporthal De Bhoele belangrijke onderwerpen zijn 
bij het privatiseren van de sporthal. 
In de periode na de behandeling in uw raad is ook verder gewerkt aan de uitwerking van de financiële 
gevolgen van het totaal van de privatisering van de Bhoele, met gelijktijdige onderbrenging van sporthal 
De Bhoele, sportaccommodatie Rhienderoord en de uitvoering van het sportbeleid en de sportstimule-
ring in de op te richten sportkoepel.  

Argumenten 

1.1 Eén organisatie voor het beheren van binnensportaccommodaties en het stimuleren van beweeg- 
en sportactiviteiten biedt voordelen. 

In ons besluit van 19 april 2016 hebben wij de argumenten voor de voorgenomen oprichting van de 
sportkoepel benoemd. Met de onderstaande kernboodschap willen wij de argumenten voor de oprich-
ting van de sportkoepel krachtig samenvatten:  
“Sport, bewegen en gezondheid is van groot belang voor een ieder. De sportkoepel (in oprichting) heeft 
als taak dit te stimuleren en daarmee ook de leefbaarheid in alle dorpen en kernen van onze gemeente 
te vergroten. Dit doet de sportkoepel door samen te werken met alle sport-, welzijns- en onderwijsorga-
nisaties in onze gemeente. Met als doel een veelheid van (sport)activiteiten die bijdragen aan ontmoe-
ting, integratie, participatie en gezondheidsbevordering voor jong en oud.  
Ook draagt de sportkoepel de verantwoordelijkheid voor het beheren en onderhouden van kwalitatief 
goede sportvoorzieningen, waaronder bijvoorbeeld sporthal De Bhoele en sportaccommodatie Rhien-
deroord. Hierdoor kan de sportkoepel op enthousiaste en professionele wijze en op zoveel mogelijk 
verschillende plekken in onze gemeente sporten en bewegen voor inwoners mogelijk en toegankelijk 
maken.” 
 
1.2 De voor de gebruikers van sporthal De Bhoele belangrijke onderwerpen in de privatisering worden 

bij de uitvoering praktisch  ingevuld. 
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Tijdens de gesprekken heeft het Zaalsportcollectief (gebruikers van sporthal De Bhoele) aangegeven 
welke onderwerpen voor hen belangrijk zijn bij het privatiseren van de sporthal. Het gaat daarbij in 
hoofdzaak om onderwerpen die te maken hebben met het dagelijks praktisch gebruik van de sporthal. 
Daarnaast heeft het zaalsportcollectief duidelijkheid gevraagd over de toekomstige tariefstelling voor 
sporthal De Bhoele. Voor de sportaccommodatie Rhienderoord hebben wij afgesproken, dat de Tarie-
vennota van de gemeente wordt gevolgd. Met de sportkoepel maken wij voor de toekomstige situatie 
dezelfde afspraak. De overige aangedragen onderwerpen (waaronder gebruikersklankbordgroep en 
verhuurcriteria) zullen een praktische invulling krijgen in overleg met de Sportkoepel (in oprichting), 
omdat één en ander ook van invloed is op de exploitatie van de sporthal. In het overleg heeft het Zaal-
sportcollectief gevraagd naar de continuïteit van de huidige sportvoorziening/sporthal in Eerbeek. Wij 
zien op dit moment geen aanleiding die het behoud van de sporthal voor de sportbeoefening in de ge-
meente en specifiek het dorp Eerbeek voor de komende jaren ter discussie stelt. Naast een vraag over 
de continuïteit heeft het zaalsportcollectief ook gevraagd naar een visie op de sportvoorzieningen in 
Eerbeek vanaf 2025, als punt om naar toe te werken. Wij kunnen ons vinden in deze suggestie om in de 
komende jaren te komen tot zo’n visie op sportvoorzieningen in onze gemeente. 
 
2.1 Hiermee geven wij uitvoering aan de eerdere behandeling van ons voornemen in uw raad. 

Tijdens de raadsbehandeling van 27 mei 2016 over ons voornemen tot privatisering van sporthal De 
Bhoele en de oprichting van de sportkoepel heeft uw raad unaniem positief gereageerd. Daarbij heeft u 
aangegeven om bij de verdere uitvoering de gebruikers van sporthal De Bhoele te betrekken en op de 
hoogte te willen worden gehouden van de voortgang in dit dossier. 

Kanttekeningen 

De bestaande huurovereenkomst voor de horeca in sporthal De Bhoele is opgezegd. Laatstelijk is de 
datum van opzegging bepaald op 7 juli 2017 en aan de huurder, de VOF Tappel, medegedeeld. Na 
behandeling in uw raad, wordt de effectuering van de huuropzegging ter hand genomen. De sportkoe-
pel in oprichting kan vanaf dat moment in overleg treden met de huidige huurder van de horeca, om de 
mogelijkheden voor die huurder binnen de sportkoepel te verkennen. 

Op 6 oktober 2016 besloot uw college om de combinatiefuncties sport onder te brengen bij de (moge-
lijk) op te richten sportkoepel per 1 januari 2017. Doordat de sportkoepel op 1 januari 2017 nog geen 
feit was, is met de Stichting Welzijn Brummen (verder: SWB) overeengekomen om de combinatiefunc-
ties sport ook voor het jaar 2017 nog onder te brengen bij de SWB. Wij treden met de SWB en de 
sportkoepel in overleg om te werken aan een soepele overgang van de combinatiefuncties sport naar 
de sportkoepel. Per 1 januari 2018 worden de functies dan bij de sportkoepel onder gebracht. 

Een financiële kanttekening bij ons besluit is dat we € 10.824,- aan organisatiekosten pas kunnen in-
boeken als voordeel als de formatie in omvang teruggaat. 

Burgerparticipatie 

In de periode na de raadsbehandeling op 27 mei 2016 zijn gesprekken gevoerd met het Eerbeeks Zaal-
sportcollectief, een vertegenwoordiging van gebruikers van sporthal De Bhoele (op 1 juni, 20 juni, 31 
augustus en 10 oktober 2016). Laatstelijk (17 januari 2017) is een ambtelijke notitie over de privatise-
ring van sporthal De Bhoele en de oprichting van de sportkoepel, als voorloper op ons collegebesluit, 
met het zaalsportcollectief besproken. Het zaalsportcollectief heeft op 30 januari 2017 daarop ook nog 
een schriftelijke reactie gegeven. Naast hetgeen hiervoor is beschreven, heeft het zaalsportcollectief 
aandacht gevraagd voor een gemeentelijke rol in de versterking van sportverenigingen en des-
kundigheidsbevordering voor toekomstbestendige sportbeoefening in Eerbeek. Een en ander past vol-
gens ons prima in het later dit jaar vorm te geven nieuwe sportbeleid, als onderdeel van integraal ge-
zondheidsbeleid. In dit nieuwe sportbeleid zal zeker ook aandacht zijn voor onderzoek naar toekomstige 
sport- en beweegbehoefte en de daarbij horende – mogelijk wijzigende – behoefte aan voorzieningen 
om die sport- en beweegactiviteiten te kunnen uitvoeren (bijv. sportaccommodatie). De volledige colle-
ge-reactie op de inbreng van het zaalsportcollectief vind u in bijlage 5 van het collegebesluit. 
De hiervoor bedoelde ambtelijke notitie over de privatisering van sporthal De Bhoele en de oprichting 
van de sportkoepel is ook besproken met het bestuur van Rhienderoord. Het bestuur van Rhienderoord 
kan zich vinden in de voorgestane aanpak en uitvoering. 

Advies adviesorganen 
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Communicatie 

Alle sportverenigingen in de gemeente, Stichting Rhienderoord en het Zaalsportcollectief Eerbeek wor-
den geïnformeerd over het besluit tot oprichting van de sportkoepel en de behandeling in uw raad.  

Financiële toelichting 

Het financiële overzicht (de conceptbegroting) van de sportkoepel (INT17.0037) is op dit moment opge-
bouwd op de drie pijlers van de sportkoepel, de accommodatie Rhienderoord, sporthal de Bhoele en de 
Sportstimulering (inclusief uitvoering sportbeleid). De drie verschillende pijlers geven een beeld te zien 
van de begrote resultaten per pijler. Met name de begrote resultaten voor de geprivatiseerde sporthal 
De Bhoele en de Sportstimulering bestaan daarbij (deels) uit verwachtingen en zullen door het opdoen 
van ervaring in de eerstkomende twee jaren moeten worden onderbouwd. 
De pijler van Rhienderoord sluit met een tekort van € 6.299,-. Dit tekort wordt opgevangen binnen het 
opgebouwde “eigen vermogen” van Rhienderoord. Met het bestuur van Rhienderoord zijn wij overeen 
gekomen, dat het eigen vermogen dat in de afgelopen jaren door de stichting is opgebouwd nog gedu-
rende twee jaar beschikbaar blijft voor de exploitatie van de accommodatie Rhienderoord. 
Het geraamde tekort op de exploitatie van sporthal De Bhoele is met ca. € 800,- nagenoeg nihil. Erva-
ring opdoen met de exploitatie van sporthal De Bhoele in de eerstkomende twee jaren moet ertoe leiden 
dat dit tekort tot € 0 wordt terug gebracht. Wij achten dat vooruitzicht zeer reëel. 
Het tekort op de pijler Sportstimulering (inclusief uitvoering gemeentelijk sportbeleid) wordt geraamd op 
€ 12.200,-. Ook dit tekort zal in de komende jaren gereduceerd moeten worden, naar uiteindelijk neu-
traal. Met de organisatorische samenvoeging van de combinatiefuncties sport, de buurtsportcoaches en 
de JOGG-regisseur verwachten wij dat aan het oplossen van dit tekort een positieve bijdrage wordt 
geleverd. Onder andere omdat daarmee mogelijkheden ontstaan om meer inkomsten op dit onderdeel 
te (kunnen) genereren. 
Voor de eerstkomende twee jaren (vanaf 1 juli 2017, de start van de sportkoepel) stellen wij voor om die 
meerkosten van jaarlijks ca. € 13.000,- voor rekening van de gemeente te laten komen door tijdelijk 
extra subsidie beschikbaar te stellen voor de sportkoepel. Dit bedrag beschikbaar te stellen voor 2018 
(€ 13.000,-) en 2019 (€ 6.500,-) door dit op te nemen in het meerjarenperspectief 2018 – 2021. Voor 
2017 is geen extra budget nodig, omdat de combinatiefuncties sport nog zijn ondergebracht bij de SWB 
en aan de SWB worden gesubsidieerd. 
In de overdracht van middelen naar de Sportkoepel zijn ook organisatiekosten opgenomen. Zoals op-
gemerkt onder de Kanttekeningen kunnen deze kosten pas worden inverdiend wanneer de formatie in 
omvang teruggaat. Voor 2017 gaat dit om een bedrag van € 5.412,- (50% van € 10.824,-), dat in de 1

e
 

Bestuursrapportage wordt meegenomen. 

Juridische grondslag 

Gemeentewet 

Inkoop en aanbesteding 

Nvt. 

Uitvoering 

Als uitvoering van ons besluit kan plaatsvinden, dan worden gebruikers (sportverenigingen) van binnen-
sportaccommodaties De Bhoele en Rhienderoord schriftelijk geïnformeerd over de wijzigingen voor hen. 

Stukken ten behoeve van besluitvorming:  

1. Concept raadsbesluit, RB17.0012 
2. Collegebesluit BW17.0005 14 februari 2017 inclusief bijlagen. 
 
 
Burgemeester en wethouders van Brummen, 
 
 
 
 
M. Klos A.J. van Hedel 
secretaris burgemeester 
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